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Expedient núm. Òrgan col·legiat

PLN/2023/10 El ple

DADES DE CELEBRACIÓ DE LA SESSIÓ

Tipus de convocatòria:
Extraordinària

Data i hora:
27 / de novembre / 2023

Durada:
Des de les 20:00 fins a les 20:34

Lloc:
Sala d'actes

Presidida per:
Francesc Arasa Pascual

Secretari:
MARC LORCA CABRERA

ASSISTÈNCIA A LA SESSIÓ

DNI Nom i Cognoms Assisteix

47621409R CRISTINA BELLÉS APARICIO SÍ

47475567W DAVID CERVERA PERELLÓ SÍ

40914623S Francesc Arasa Pascual SÍ

47936860F GEMMA CABALLÉ FABRA SÍ

40915372M JOSE LUIS PITARQUE BALAGUÉ SÍ

78579982E JOSEP FABRA CURTO SÍ

49632525C JULIA ESTORACH SEGARRA NO

47628060M MERITXELL CINTA FAIGES ALBIOL SÍ

40927255C SEBASTIAN FRANCISCO CASTAÑEDA RAMOS SÍ

47623199C VANESA MARTÍ FONTANET SÍ



1.  

52604098Q VICTOR COLOMINES ALBIOL SÍ

Excuses d'assistència presentades:

JULIA ESTORACH SEGARRA:
«viatge»

Una vegada verificada pel Secretari la constitució vàlida de l’òrgan, el President obre la
sessió, procedint a la deliberació sobre els assumptes inclosos en l’ordre del dia

A) PART RESOLUTIVA

Expedient. 2387/2023. Proposició del grup Millorem l'Ampolla per la modificació de
la base 30 d'execució del pressupost

Desfavorable Tipus de votació: Ordinària

A favor: 3, En contra: 7, Abstencions: 0, Absents: 0

Resolució:

Nosaltres, com a membres del grup municipal Millorem l’Ampolla,

EXPOSEM: Amb la base del Decret Legislatiu 2/2003 de 28 d’abril, pel qual s’aprova el text
refós de la Llei Municipal i de Règim Local de Catalunya, el qual estableix que el Ple podrà
celebrar sessió extraordinària quan així ho decideixi el president o ho sol·liciti, almenys, la
quarta part del nombre legal dels membres de la corporació,

SOL·LICITEM:

Primer: La convocatòria d’un PLE EXTRAORDINARI, en els termes legals i reglamentaris
abans exposats.

Segon: La inclusió en l'ordre del dia d’aquesta sessió extraordinària de la proposta del grup
municipal que ocnformen els regidors signants, en els següents termes:

PROPOSTA D’ACORD:

Per tal de millorar i fer més eficient la contractació menor es proposa l’adopció dels
següents acords: modificar la base 30 d’execució del pressupost per tal que qualsevol
contracte per obra o servei per valor d’entre 3.000 i 10.000€ vagi precedit per la sol·licitud i
valoració d’almenys 3 ofertes o pressupostos, i que les ofertes presentades, o si més no la
seva sol·licitud, constin a l’expedient de contractació corresponent, així com que es
procedeixi a aplicar aquest acord tan aviat com sigui possible i a molt tardar en la confecció
de les bases d’execució del pressupost del 2024.



Recordem que els terminis per convocar el ple, són terminis màxims i poden ser escurçats
per l’alcalde si així ho aconsella el context com és el cas. És clar, no tindria gaire sentit
modificar les bases d’execució del pressupost després quann hi ha temps de sobres per fer-
ho abans.

Adjuntem document.

A L’Ampolla, a 10 de novembre de 2023.

Per tot l’exposat, el Ple :acorda

Únic.- Rebutjar la proposta d’acord del grup municipal ML-AM.

INTERVENCIONS

Sr. Alcalde: Bona tarda, regidores i regidors, primerament excusar la presència de la
regidora Júlia Estorach que es troba de viatge i no ha pogut assistir a la sessió. Passem al
punt número 1 que és l’expedient 2387 que és el proposició del grup municipal Millorem l’
Ampolla per la modificació de la Base 30 de les Bases d’execució del pressupost. Té la
paraula el Sr. Fabra.

Sr. Fabra: Sí, li passo la paraula al company David Cervera.

Sr. Cervera: Bona nit regidors, regidores, secretari, alcalde. Millorem l’Ampolla hem
convocat aquest Ple extraordinari per a modificar la Base 30 de les Bases d’execució del
pressupost i fer obligatòria la demanda de 3 ofertes o pressupostos en la contractació
menor en valors de més de 3.000€. Aquesta modificació suposaria una major accesibilitat i
competitivitat a les empreses del poble, a totes les ofertes que fa l’Ajuntament. Ampliaria el
mercat i aproparia a les empreses locals al sector públic, evitaria assignacions a dit o fetes
de forma precipitada sense lògica econòmica i controlaria la despesa en contractació
menor. Aquesta modificació no generaria burocràcia ni afectaria als procediments d’
urgència. Aquesta proposta no és nova, una proposta similar es va portar al Ple fa més o
menys un any i ens consta que també va formar part de l’acord de govern. Aquesta
proposta és molt bona per al poble i nosaltres tota proposta aliena, vingui d’on vingui,
sempre la defensarem. Per tant, proposem formalitzar aquesta modificació de manera legal
i assegurar-ne el compliment deixant-ho per escrit. Entenem que l’alcalde i el seu equip
defensen també esta demanda dels 3 pressupostos com queda reflectit al Ple de setembre
de 2023 en alguna obra. Per tant, a la vista de que esta proposta se recolza per tots els que
estem aquí present celebrem que serà aprovada aquesta modificació de la base 30 en
defensa de totes les empreses del poble.

Sr. Alcalde: Molt bé, té la paraula el Sr. Castañeda.



Sr. Castañeda: Bona tarda, gràcies alcalde, regidors i regidores. Dir que és un orgull que
allò que ha fet un servidor durant 4 anys sigui la font d’inspiració de vostès. Estos dies s’ha
dit que vaig convocar un ple extraordinari per demanar 3 pressupostos, això és mitja veritat
o mitja mentida. Jo vaig demanar un ple extraordinari per el tema d’Urbaser, de fet aquí tinc
com vaig demanar el ple i li facilitaré unes còpies de la sol·licitud amb les actes dels plens
extraordinaris que voran les discrepàncies que teniem el Sr. Alcalde i jo mateix. Fa un any
no vaig vore cap recolzament directe en mi per demanar els 3 pressupostos. Segurament ja
els anava bé la política que feien els que manaven llavors però bé “nunca es tarde si la
dicha es buena”.

-El Sr. Castañeda lliura documentació al grup municipal Millorem l’Ampolla i torna a seure
per continuar l’exposició-

Sr. Castañeda: I fruït del que va passar aquell dia vam signar un acord. I gràcies a aquest
acord els puc dir que comprarem gamba de Tarragona a preu de sardina, les màquines que
grinyolen tirarem oli i ja no grinyolaran i el famós porquet que tant agrada a molts alomillor li
tirarem alguna moneda. Per cert, em sembla molt bé lo d’estudiar que ens estalviem diners
però no hem de fer com l’inquisidor Torquemada de voler portar a la foguera a alguns i mirar
cap a un altre costat quan siguen uns altres. A vegades aquí es parla de que a mi m’han
votat 800 i pico, amb tot el respecte Sr. Alcalde, a vostès 480, doncs a nosaltres ens han
vontat 270 i si algú dels que m’ha votat a mi, a la Sra. Bellés o al grup municipal ha votat
pensant que tindrà una recompensa en forma de faenes o de pressupostos super valorats
que no em torne a votar mai més, ni a mi ni al nostre grup, que quede clar. Dit això, vostès
a la seua proposta diuen de 3.000€ a 10.000€ però en obres és fins a 40.000€. Nosaltres a
la Base 30 ja estem treballant per a això. Incloent també als serveis generals que és fins a
15.000€ però nosaltres volem preveure fins a 5.000€ i en obres fins a 10.000€. Tinc la força
que tinc, que són 2 regidors i s’ha de saber negociar. Em sembla molt coherent demanar 3
pressupostos de 10.000 fins a 40.000€ en obres. En la fòrmula que vostès proposen és de
3.000€ a 10.000€ i a partir de 10.000€ fins a 40.000€ què hem de fer? continuem a dit? No.

Per cert, això no vol dir que no es demanen pressupostos com es demanen de menys de
3.000€ o de 5.000€. Un exemple, i des d’aquí felicito a la regidora de festes, per les cadires
de les festes de la segregació ens demanaven 1.200, es va demanar un pressupost més i
es van conseguir a 600€. Clar, no vol dir que estiguen als expedients, però no vol dir que no
es demanen. Després està el tema dels subministraments, que tampoc ho contemplaven
vostès, que també volem ficar 3 pressupostos des de 5.000€ fins a 15.000€. I aquest és el
document que s’incorporarà als pressupostos. Els convido a que se sumen a votar això a
favor quan s’aproven els pressupostos i amb tots els respectes retirar la proposta o moció
aquesta perquè amb tot el respecte que els tinc; no contempla la realitat per poder fer les
coses ben fetes. I torno a repetir, és molt important, encara que no estiguen previstos als
expedients demanar més pressupostos, es demanen, que teniu constància, de fet aquí baix
s’han fet unes obres a la policia local, em sembla que ho ha anomenat vostè, i que ens hem
estalviat el 50% de l’obra. La manera que està presentada aquesta moció és totalment irreal
del que nosaltres haviem pactat. Per cert, no tenia constància del que demanaven, podien
haver-me trucat i amablement els hagués dit que estaven equivocats. Si es volen sumar, ho
votarem al proper ple quan votem els pressupostos.



Sr. Alcalde: Jo voldria explicar la postura del grup municipal de Junts. Per a començar, a la
proposta demanen 3 pressupostos de contracte menor d’obra o servei per valor entre 3.000
€ i 10.000€. Tal i com està redactada només podem demanar 3 pressupostos entre aquests
imports. Si una cosa val 11.000€ no l’hem de demanar ja. Això no es pot acceptar de cap
manera. Però a banda d’un possible error de redacció, nosaltres des que està en vigor la
darrera Llei de contractes, que preveu el límit de contractació menor en obres quan siguin
inferior a 40.000€, ja portem a les bases d’execució de pressupostos que demanem 3
pressupostos quan el valor estimat sigui superior a 12.000€. Primerament es va fixar en
10.000€ i després es va canviar a 12.000€. Portem 8 anys ja controlant la despesa o
demanant 3 pressupostos a les obres de més de 12.000€ quan la llei ho preveu fins a
40.000€ el poder-ho adjudicar a dit. I els serveis i subministraments fins a 15.000€ per llei
es pot fer a dit.

Vostès diuen que això beneficiarà al comerç local. Jo diria que no. Pot beneficiar a la
població perquè tot el que ens poguem estalviar va bé per poder fer més coses. Si aprovem
la seua proposta de demanar 3 pressupostos a partir de 3.000€, segons quines coses i si no
hi ha comerç al poble potser ho haurem de demanar fora i potser ho perdria el comerç local.
Si establim 3 pressupostos els hem de demanar. Per exemple, si una ferreteria et suministra
una televisió que val 4.000€ l’haurem de demanar també a una ferreteria de Tortosa.
Guanyarà la ferreteria del poble o potser la de Tortosa? no ho sabem. I potser algunes
feines de més de 5.000€ s’hauran de demanar fora llavors alguna empresa local, i tant de
bo m’equivoque, perdrà contractes amb l’Ajuntament. Temps al temps. I com deia el Sr.
Castañeda, que fixem 5.000€ i 10.000€ no vol dir que no demanem més pressupostos
encara que no consten a l’expedient. Per la setmana del comerç, l’escola Enharmonia va dir
que no cobrarien però van demanar que paguessem l’autobús de la banda juvenil que crec
que venia de La Ràpita. Vam demanar dos pressupostos. Un pressupost valia 550€, per
què demanar més? doncs vam demanar-ne, a la Hife i ens va presentar oferta per 280€.
Nosaltres demanem pressupost de tot, però si fixem a partir de 3.000€, a banda que
dupliquem la feina perquè s’ha de fer la petició per escrit i posar la resposta a l’expedient, el
comerç local podria estar perjudicat. Per tant, nosaltres seguint l’acord de govern els límits
els posarem en 5.000€ i 10.000€ i per tant votarem en contra de la seua proposta.

Sr. Cervera: Estem sorpresos per la seua exposició i direcció de vot. Un aclariment tècnic: a
partir de 10.000€ la base 30 ja contempla que s’ha de demanar més d’un pressupost. Per
això posem de 3.000€ a 10.000€. No se li pot negar que vostè ha estat molt astut i que fins i
tot té molta gràcia per fer aquests acudits de bar però si ens posem seriosos políticament
quan la cosa va de bo i es posa seria descobrim una cosa inquietant. I és que la paraula de
vostè pesa poc. No fa ni 6 mesos vostè defensava aquí a capa i espasa que es
demanessen sempre 3 pressupostos. Vostè defensava aquí a capa i espasa existència de
Comissions informatives. Defensava aquí a capa i espasa congelació d’impostos. I què ens
hem trobat cada vegada que això ha anat al Ple? doncs que vostè ha votat exactament el
contrari al que predicava a boca plena. Per tant, el que fa vostè no és vendre sardines a
preu de gamba sinó que el que vol fer és passar gat per llebre. Així que compte amb el que
predica vostè de manera insistent a partir d’ara i en aquests acords no sigui que després no
ho pugui complir ni votar o no el deixen. Perquè potser el que fa volar coloms és el Sr.



Sebastià. I vostè sap de sobres que no es demanen aquests 3 pressupostos més del 80%
de les vegades i si estan l’insto a que ens envie estes licitacions en contractació menor des
del juny fins ara. Sap això perquè tot i que vostè s’ha assabentat després de que ja s’ha fet
la contractació, inclús des de la seua regidoria no s’han demanat estos pressupostos. Un
exemple més que demostra que a vegades no el tenen en compte per a prendre depèn
quines decisions i que es fa i desfà sense el seu vist i plau. Per tant, de nou li recomano
compte no sigui cosa que torne TV3 i no el tornen a avisar.

Llavors, l’aplicació d’aquest acord augmentaria aquesta competitivitat en ofertes des del
punt de vista econòmic i tècnic. Augmentaria la transparència d’adjudicacions, ens evitaria
els casos viscuts al mandat anterior on es va fugir de donar explicacions sobre adjudicació
massiva de contractes menors a una mateixa empresa de neteja. augmentariem esta
eficiència per a preparar i presentar oferta en contractació menor. Costa més però estem
aquí per a treballar i no per beneficiar aquestes empreses. El concepte d’entorpir per
urgència tampoc ens valdria ja que les urgències no es poden tapar la mala previsió. El
procediment d’urgència té un sentit i s’aplica igual tingui un valor de 3.000€ o de 3.000.000
€, al final el procediment és el mateix. I el més important, com deiem abans, donar joc a
totes les empreses del poble, no en una mateixa direcció. No fer-ho sí pot afeblir el teixit
comercial del poble perquè no totes les empreses del poble poden treballar amb igualtat d’
oportunitats. Nosaltres aprenem de qui faça falta, si és una proposta bona, nosaltres la
valorem, l’acceptem i la votem a favor. I si ho porten als pressupostos que de més de 3.000
€, que ara no obliga la Base 30, demanarem 3 pressupostos, nosaltres estarem encantats
de votar-los a favor.

Sr. Alcalde: Li demanaria una mica de respecte. La paraula del Sr. Castañeda pesa tant
com la de vostè, ni més ni menys. Per tant, una mica de respecte quan diu que la paraula
del Sr. Castañeda no pesa res. I quan ara li tira en cara al Sr. Castañeda que ha canviat d’
opinió… sí, ha canviat d’opinió. Com tots podem canviar i com vostè, que anava a la meua
llista fa uns anys ha canviat d’opinió. Ell ha canviat d’opinió en altres coses. Tots canviem d’
opinió. Vostè també va canviar d’opinió quan anava a la llista de Junts i ara no hi va.

Sr. Castañeda: Gràcies Sr. Alcalde. Dir que el Sr. David Cervera ha dit que els contractes
menors en obra eren de 3.000€ a 10.000€, és mentida, són 40.000€. En serveis són fins a
15.000€ i subministraments també. Això s’ha de saber. Ell ha dit que no era real. Tornant
enrere, el Ple jo el vaig demanar pel tema d’Urbaser. El vaig demanar fa aproximadament
un any i va acabar com va acabar. No és que canviés d’opinió. Alguns de vostès aplaudien
amb les orelles la gestió del govern actual i s’ha sabut rectificar i s’estan millorant les coses.
De totes formes vaig a ensenyar-los la taula aquesta i voran que els contractes menors en
obra són 40.000€ i vostè Sr. David ha dit que són 10.000€. Ara li ensenyaré això.

-El Sr. Castañeda lliura documentació al Sr. Cervera i torna a seure per continuar l’exposició-

Per tant, no està dient la veritat. Mire-ho bé i vora que vostè ha enganyat a la gent. Torno a
repetir, la ma estesa i que sumen a la proposta que portarem a plenari per aprovar els
pressupostos.



Sr. Cervera: Pel que fa a la part moderadora del debat entenc que es demane respecte, el
que no es pot fer des de la part moderadora és aplicar alusions directes des de part
moderadora i inclús entendria que ha fet ús de la paraula de contrarèplica però bé com és
vostè el moderador del debat decidirà el que vulgui.

Com canvien les coses, la pluralitat democràtica sempre és bona. Jo anava a un altra llista,
jo abans defensava… bé això és una mica personal. Però el que pesa al final aquí és que
les nostres idees continuen sent les mateixes. I vostès? fa un any es discutien per aquesta
idea i ara es defensen mutuament i van a una. Si és pel bé del poble, endavant. Nosaltres
votarem a favor dels pressupostos si això està dins des dels 3 fins als 10.000€ que obliga la
base 30. Tota la resta és intentar confondre. Està gravat a plens, que demanaran 3
pressupostos a partir de 3.000€ i ara a l’hora de la veritat el que es fa es servir a la majoria
perquè tot continue igual, és a dir, que treballarà qui nosaltres vulguem. Els hem ofert una
proposta consensuada perquè l’ha proposat tohom, és raonable, no inclou res que vostès
no hagin afirmat abans. Per tant no entenc perquè no ho volen fer constar per escrit. Si ho
fan als pressupostos, de veritat, que és una proposta molt bona, ho farem, però si és de a
partir de 3.000€ a 10.000€ cap endavant ja obliga la base 30 a demanar aquests
pressupostos. Per tant, estem convençuts que amb el que presentem nosaltres avui o el
que presentaran vostès als pressupostos el que intentem tots és intentar estalviar diners de
les arques municipals, repartir millor els recursos i afavorir la igualtat d’oportunitat a les
empreses del poble. I estic segur que l’alcalde ho vol defensar, i que el Sr. Sebastià i tots
els regidors que estem aquí també.

Sr. Castañeda: Li dic de veritat David, a partir dels 10.000€ fins als 40.000€ en obra es
considera obra menor, consulte-ho. No digue que s’ha de posar per la base 30 dels
pressupostos. I els subministraments i serveis és fins als 15.000€. És així, real. No enganye
a qui mirarà el Ple. De 10.000€ fins a 40.000€ què fem, a dit? i el que incorporarem als
pressupostos és que a partir de 10.000€ fins a 40.000€, que no era obligatori per llei però
ho farem, demanarem 3 pressupostos. I a partir de 5.000€ fins a 15.000€ en serveis i
subministraments. Que per cert, quan vam signar el pacte els pressupostos ja estaven fets.
Ja és un èxit que en tot el que es va arribar a dir, amb respecte i sense rencor, hem arribat
a un acord que beneficia al poble. Gràcies.

Sr. Cervera: D’acord Sebastià, mirarem la part tècnica, ho contrastarem i ja està. Només dir
que si això ho defensem de tantes maneres no costa res votar a favor, que diràs que a
vegades es busca fins a la coma perquè tot allò que ve d’aquest grup es vote en contra. I
repeteixo que l’alcalde i tots els regidors volem treballar perquè l’Ajuntament afavoreixi a
totes les empreses del poble.

Sr. Alcalde: Un aclariment al que deia el Sr. Castañeda, abans de passar a votació. Als
pressupostos actuals es demanen 3 pressupostos quan el valor estimat és a partir de 12.000
€, els 10.000€ no surten a cap puesto. Fa tres anys que s’aplica. Passem a votació.

VOTACIÓ



Es rebutja per 7 vots en contra dels grups municipals Sumem per l’Ampolla-Junts i Tots i
totes som l’Ampolla-PSC i 3 vots a favor del grup Millorem l’Ampolla.

Expedient 2388/2023. Proposició del grup Millorem L'Ampolla per l'elaboració d'un
pla estratègic i gestió de punts d'aigua al municipi de l'Ampolla

Desfavorable Tipus de votació: Ordinària

A favor: 3, En contra: 7, Abstencions: 0, Absents: 0

Resolució:

MOCIÓ PER LA CREACIÓ DE PUNTS D’AIGUA

El Grup Municipal, Millorem l’Ampolla – Acord Municipal, a l’Ajuntament de l’Ampolla,

EXPOSA:

Enfront del canvi climàtic i episodis greus de sequera, on pagesos i propietaris sense aigua
corrent, necessiten abastament d’aigua, i tanmateix, per ajudar en casos d’incendi o altres
usos excepcionals;

Per tal de dotar de recursos, i recolzar la pagesia en la seva demanda històrica de dèficit d’
inversions en infraestructures hidràuliques, i garantir dels instruments necessaris el terme
municipal en diferents punts, el grup municipal de Millorem l’Ampolla - Acord Municipal
proposa al Ple de l’Ajuntament de l’Ampolla els següents acords:

ACORDS:

PRIMER- Iniciar els tràmits per a l'elaboració d’un pla estratègic i gestió de punts d’aigua al
municipi de l’Ampolla.

SEGON- En el marc d’aquest pla estratègic, crear diversos punts d’aigua en el terme
municipal.

TERCER- Incloure en els pressupostos del 2024, una partida per elaborar i executar aquest
pla estratègic.

El grup municipal ML-AM

L’Ampolla, a 16 de novembre de 2023

Per tot l’exposat, el Ple :acorda

Únic.- Rebutjar els acords proposats pel grup municipal ML-AM.

INTERVENCIONS



Sr. Alcalde: Passem al punt número dos que seria l’expedient 2388 que és la Proposició del
grup Millorem L'Ampolla per l'elaboració d'un pla estratègic i gestió de punts d'aigua al
municipi de l'Ampolla. Té la paraula el Sr. Fabra.

Sr. Fabra: Bona tarda a tothom, tots i totes som conscients del que tenim davant. Un canvi
climàtic que causa temporals, ens castiga el delta i probablement serem els primers
desplaçats climàtics de l’Estat espanyol. Castiga els sectors productius i les persones, i
actualment, en enfrontem a sequeres dures fent que haguem de controlar els recursos
hídrics i fer-ne un bon ús, si cal amb reutilització. Això ens obliga a buscar polítiques
resolutives, estratègiques i de llarga mirada. Davant d’este canvi climàtic i episodis greus de
sequera on pagesos i propietaris sense aigua corrent necessiten abastament d’aigua (així
ens ho han fet arribar), i tanmateix per ajudar en casos d’incendis o altres usos
excepcionals, proposem dotar de recursos el nostre terme municipal, recolzant així la
pagesia en la seua demanda històrica de dèficit d’inversions en infraestructures
hidràuliques. És per això que proposem iniciar els tràmits per l’elaboració d’un Pla estratègic
i gestió de punts d’aigua al nostre municipi. Ja hem estudiat diferents vies i opcions, com
tenen als altres poble,s i algun que altre projecte novedós. Estes vies les posarem sobre la
taula ja que entre tots els que estem aquí podrem ajudar a que aquests punts de captació
siguen una realitat.

Sr. Castañeda: Està molt bé la voluntat del que proposen però es podria parlar amb l’ACA.
Podriem haver sol·licitat una reunió i cadascú políticament utilitzar les eines que tenim per a
poder aconseguir el que demanen. Aquí posa iniciar els tràmits però… com? en quin
finançament? en quins llocs? a on crear els punts d’aigua? qui ho determina? jo crec que
això és una bona intenció però manca el contingut per a conseguir tot el que s’ha de fer. Per
això el nostre vot serà contrari. Gràcies.

Sr. Alcalde: La postura del grup municipal de Junts també serà contraria a l’acord perquè
nosaltres estem pendents, com tots sabeu, de que es faci (encara que està la cosa més
parada del que ens pensàvem) el canal Aldea-Camarles-l’Ampolla-Perelló. Estàvem
pendents de que la Generalitat fes unes gestions amb la CHE que no ha fet per saber si la
concessió de l’aigua havia caducat. Jo vaig parlar fa 15 o 20 dies amb Vilagrasa perquè en
aquest cas arribaria el canal aquí a l’Ampolla i podriem buscar com subministrar, no a
tothom, però almenys a qui estigués més aprop aquests subministraments que vostès
diuen. Però primer hem de veure si la Generalitat com a tal fa aquest canal que ens
facilitaria les coses i econòmicament ens seria més favorable. Per tant, depèn de com vagi
aquesta gestió amb la CHE i si es fan les inversions que es van anunciar fa any i mig i el
govern de la Generalitat es va comprometre a fer tota l’obra de portar tota l’aigua del canal.
En cas que això es portés a terme, que esperem que sigui el més aviat possible, decidirem
què fer. Però de moment el nostre vot serà contrari a la proposta.

Sr. Fabra: Ja hem dit que primer hem d’iniciar els tràmits. Necessitem l’aprovació. Després
ja cercarem tot l’ajut que ens faci falta. Però de veritat que no ens deixen de sorprendre.
Només perquè la proposta parteix de Millorem prefereixen votar en contra dels pagesos del
poble i de la gent que viu als disseminats, en llocs d’ajudar-los. Alguns dels que han votat
aquí en contra són amics o familiars de pagesos i vinculats directament al món rural. Quina



resposta els hi donaran demà als pagesos i veïns que els pregunten per què han votat en
contra dels seus interessos? Què els hi diran? Que els punts d’aigua són cars i difícils de
gestionar? quan hi ha pobles al voltant amb menys recursos que ja gestionen aquests punts
d’aigua. Ja els hem dit que nosaltres tenim estratègies i projectes que seran beneficiosos.
És qüestió de deixar-nos treballar i ajudar,i ens sap malament que no vulguin la nostra
ajuda. A aquest sector humil, la pagesia, ja li poden contar misa, no són ximplets. El que
vostès diguen continuaran sent vuits i nous i cartes que no lliguen però la realitat és que
vostès els privaran de tenir punts d’aigua i demostraran que la pagesia els importa menys
que res. I ni parlar-ne dels qui viuen als disseminats en cisternes agonitzants o en pous que
ja trauen aigua salada. Per tant, si voten en contra, per aquests afectats sequeres per a dies.

Sr. Alcalde: Passem a votació.

VOTACIÓ

Es rebutja per 7 vots en contra dels grups municipals Sumem per l’Ampolla-Junts i Tots i
totes som l’Ampolla-PSC i 3 vots a favor del grup Millorem l’Ampolla.

Expedient 2367/2023. Aprovació inicial de la modificació de crèdits núm. 8 del
pressupost de l'Ajuntament

Favorable Tipus de votació: Unanimitat/Assentiment

Fets i fonaments de dret:

Vista la proposta de resolució PR/2023/1131 de 21 / de novembre / 2023.

Resolució:

APROVACIO INICIAL MODIFICACIÓ DE CRÈDITS

EXP: 2367/2023

Expedient de modificació de crèdits per transferència de crèdit

FETS

1. S’ha informat de la necessitat de tramitar un expedient de transferència de crèdits, atès
que les despeses que es relacionen a continuació les quals no poden demorar-se fins a l’
exercici següent i la seva consignació pressupostària existent és insuficient o no ampliable:

APLICAC
IÓ

DESCRIPCIÓ CRÈDITS
DEFINITIUS

CRÈDITS A
AUGMENTAR

431
1

226
06

FIRES MERCATS I ALTRES
ACTIVITATS

16.600,50 € 10.000,00 €

454 210
06

CONSERVACIÓ DE CAMINS 16.000,00 € 20.000,00 €



TOTAL 30.000,00 €

i considerant que el crèdit de les següents aplicacions pressupostàries s’estima no
utilitzable sense pertorbar el servei:

APLICA
CIÓ

DESCRIPCIÓ CRÈDITS
DEFINITIUS

CRÈDITS A
REDUIR

153
2

619
01

PAVIMENTACIÓ I SERVEIS DIVERSOS
CARRERS

90.624,37 € 30.000,00 €

TOTAL 30.000,00 €

2. L’alcalde ha resolt iniciar l’expedient de modificació de crèdit mitjançant transferències
així com encarregar a la secretaria intervenció l’emissió de l’informe corresponent.

3. La Secretaria Intervenció ha emès informe favorable.

FONAMENTS JURÍDICS

1. L’article 34 del RD 500/1990, de 20 d’abril disposa que les transferències de crèdit és una
de les modificacions de crèdit que es poden realitzar al pressupost de despeses de l’entitat
local i els seus organismes autònoms.

2. L’article 40.1 del RD 500/1990, de 20 d’abril enuncia que la transferència de crèdit és la
modificació del pressupost de despeses mitjançant el qual, sense alterar la quantitat del
mateix, s’imputa total o parcialment el crèdit d’una aplicació pressupostària a altres
aplicacions pressupostàries amb diferent vinculació jurídica.

3. L’article 40.2 del RD 500/1990, de 20 d’abril i l’article 179.1 del TRLRHL estableixen que
les bases d’execució del pressupost hauran d’establir el règim de les transferències de
crèdit i l’òrgan competent per  autoritzar-les.

4. L’article 40.3 del RD 500/1990, de 20 d’abril i l’article 179.2 del TRLRHL disposen que, en
tot cas, l’aprovació de les transferències de crèdit entre diferents àrees de despesa serà
competència del Ple, excepte quan afectin a crèdits de personal.

5. L’article 42 del RD 500/1990, de 20 d’abril i l’article 179.4 del TRLRHL estableixen que
les transferències de crèdit que siguin competència del Ple s’aprovaran seguint les mateixes
normes sobre informació, reclamacions, recursos i publicitat que l’aprovació del pressupost.
Així com la normativa sobre el règim de recursos contenciosos administratius contra els
pressupostos de l’entitat.

6. L’article 41 del RD 500/1990, de 20 d’abril i l’article 180 del TRLRHL estableixen les
següents limitacions a les quals estan subjectes les transferències de crèdit:



1.  8.  

9.  

10.  

11.  

a.    No afectaran als crèdits ampliables ni als extraordinaris concedits durant l’exercici.

b.    No podran minorar-se crèdits que hagin estat augmentats amb expedients de
suplements de crèdit o transferències, excepte quan afectin a crèdits de personal, i als
crèdits incorporats com a conseqüència de romanents no compromesos de pressupostos
tancats.

c.     No s’incrementaran crèdits que, com a conseqüència d’altres transferències han estat
objecte de minoració, excepte quan afecten a crèdits de personal.

Aquestes limitacions no afectaran a les transferències de crèdit que es refereixin a
programes d’imprevistos i funcions no classificades ni seran d’aplicació quan es tracti de
transferències motivades per reorganitzacions administratives aprovades pel Ple.

7. L’article 47 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases de règim local, disposa
que l’acord per a l’aprovació s’adoptarà per majoria simple del membres presents.

Les bases 6 i 9 de les bases d’execució del pressupost per a l’exercici
2022,  estableix, pel que fa referència a les transferències de crèdit:

Qualsevol modificació de crèdits exigirà proposta raonada de la variació, què haurà
de tenir l’informe, en tot cas, d’Intervenció.

Les modificacions aprovades pel Ple no seran executives fins que s’hagi complert
el tràmit de publicitat.

Les modificacions de crèdit aprovades per un òrgan diferent del Ple seran
executives des de l’adopció de l’acord d’aprovació.

Els òrgans competents per autoritzar els expedients de modificació de crèdit per
transferències són:

Ple de la Corporació

Transferències de crèdits que suposin modificacions entre diferents àrees de despesa, a
excepció dels augments i baixes del capítol 1 que afectin despeses de personal.

Alcaldia/Presidència

Transferències de crèdits, augments i baixes del capítol 1 que afectin despeses de
personal, fins i tot quan siguin d’àrea de despesa diferent.

Transferències dins de la mateixa àrea de despesa, encara que siguin entre capítols
diferents.

PART DISPOSITIVA



1. Aprovar inicialment l’expedient de modificació de crèdit  per mitjà de transferències de
crèdit, que s'exposarà al públic durant el termini reglamentari de quinze dies hàbils,
mitjançant un edicte al tauler d'anuncis i al .Butlletí Oficial de la Província

La modificació afectarà les següents aplicacions pressupostàries:

Crèdits a augmentar:

APLICAC
IÓ

DESCRIPCIÓ CRÈDITS
DEFINITIUS

CRÈDITS A
AUGMENTAR

431
1

226
06

FIRES MERCATS I ALTRES
ACTIVITATS

16.600,50 € 10.000,00 €

454 210
06

CONSERVACIÓ DE CAMINS 16.000,00 € 20.000,00 €

TOTAL 30.000,00 €

Crèdits a reduir:

APLICA
CIÓ

DESCRIPCIÓ CRÈDITS
DEFINITIUS

CRÈDITS A
REDUIR

153
2

619
01

PAVIMENTACIÓ I SERVEIS DIVERSOS
CARRERS

90.624,37 € 30.000,00 €

TOTAL 30.000,00 €

2. En cas que no es presentin reclamacions, l’acord serà ferm i es transferiran els crèdits de
les aplicacions pressupostàries que s'han indicat.

3. Donar compte d’aquest acord a la unitat d’Intervenció per a fer les oportunes anotacions i
assentaments.

INTERVENCIONS

Sr. Alcalde: Passem al punt número 3 que és l’aprovació inicial de la modificació de crèdits
núm. 8 del pressupost. Aquí hi havia un sobrant a la partida de pavimentació i serveis de
diversos carrers que és de 90.000€ i la baixa que va haver-hi en les obres del Carrer
Castelló, València i Alacant s’ha mantingut. En aquests moments teniem dos partides a
suplementar, que es podien haver suplementat a l’anterior Ple, però fires, mercats i altres
activitats, atès que hi ha una activitat no prevista quan es va fer l’anterior Ple haviem ja
gestionat amb els comerços si es podia fer o no. En principi hi havia un cert interès en
poder-se fer però això no es va suplementar i el que si que ha hagut ara és que la gent s’ha
animat i els comerciants volen fer aquesta fira i per tant es fa mitjançant suplement de crèdit
del sobrant que hi ha a la partida de pavimentació i serveis de diversos carrers. I aprofitant



que feiem aquest suplement a la partida de fires i mercats, la conservació de camins voliem
en la partida de gener començar a reparar alguns camins a banda del que s’ha adjudicat
fins ara. Precissament avui s’ha adjudicat amb una certa baixa la reparació del camí del
Lligallo de la Basa de Fornós, però com la temporada de l’oliva és ara, hem pensat que
podem fer ara la conservació de camins, havent aquest sobrant de 90.000€ i encara en
quedaran 60.000€ doncs fem el suplement de la conservació de camins que per tant seria
perdre 20.000€. Per tant, el total del suplement seria de 30.000€.

Sr. Castañeda: Com sempre dic, des que estava a l’oposició i en això sí que tinc la paraula
del que he dit, com en tot, a les modificacions pressupostàries sempre hi han obres que no
han estat contemplades. Es pot discutir perquè hem arribat fins aquí, no és aquest el cas
perquè eren coses imprevistes. El nostre vot serà favorable.

Sr. Fabra: Sí. li passo la paraula a la meua companya Vanessa.

Sra. Martí: Bona tarda, en primer lloc voldria remarcar que aquesta és una proposta que l’
equip de govern i que el nostre grup ha acceptat incloure en el Ple que hem convocat. Hem
acceptat incloure-la per sentit democràtic i institucional. Considerem que totes les propostes
que es fan en la intenció de millorar la gestió de l’Ajuntament, independentment de si estem
d’acord o no, amb el seu contingut o vinguen com vinguen, han de poder debatre’s tan aviat
com sigui possible. Dit això, que crec que és important recordar, entrem en l’expedient.
Aquesta modificació de crèdit, no té l’abast de l’anterior i amb l’explicació que ens ha donat
ara votem a favor. Ara bé, continuem sense entendre perquè quan es fan els expedients a
la descripció sols apareix el nom de la despesa. En aquest cas “fires, mercats i altres
activitats” i no es detalla el que realment es porta a terme (quines fires o quines activitats) ja
que entenem que si el dia del ple pot explicar-ho com ara ho ha fet, quan es preparen els
expedients també sap i es pot deixar més especificat. Desitgem que per a properes
modificacions ens puguen facilitar la informació detallada amb la documentació que se’ns
facilita per preparar el Ple, per tal de poder formar-nos una opinió fonamentada.

Sr. Alcalde: Passem a votació.

VOTACIÓ

S’aprova per unanimitat.

I sense més temes a tractar, s’aixeca la sessió.

DOCUMENT SIGNAT ELECTRÒNICAMENT


